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BRMG-KRW-X.0012.1.2015 
 

Protokół Nr 3-1/2015 
 
z posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dnia 19 stycznia 2015 roku (poniedziałek), rozpoczęte o godz. 16: 00, 
w sali nr 007 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych stanowisk.   
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 3 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Następnie zaproponował wprowadzenie do porządku obrad następujące sprawy: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie w sprawie utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej – 
druk nr 34. 

 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2014-2040 – druk nr 39. 

 
Przedmiotowe projekty chwał będą rozpatrywane w punkcie 1 i w punkcie 2. 
Natomiast dotychczasowe punkty otrzymają kolejną numerację, tj. 3,4 i 5. 
 
 
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie w sprawie utworzenia Polskiej Unii 

Mobilności Aktywnej – druk nr 34. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk nr 39. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
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3. Regulacje prawne w zakresie pomników przyrody w mieście Gdańsku. 

Przedstawia: Wydział Środowiska  
 

4. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2015 rok.  

Przedstawia: Przewodniczący Komisji 
 
 

5. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 
Głosowanie: 
Powyższy porządek został przyjęty jednogłośnie - 3 głosami za. 
 
 

PUNKT – 1 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
utworzenia Polskiej Unii Mobilności Aktywnej – druk nr 34. Oryginał projektu 
uchwały – druk nr 34 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z 
dnia 29 stycznia 2015 r. Sprawa: BRMG - S.0006.34.2015  
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 34. Opinia 
Nr 3-1/4/1/2015 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zreferował przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 34 zgodnie z 
uzasadnieniem do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Podziękował za przedstawienie informacji i ponieważ nie było głosów w dyskusji 
przeszedł do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie w sprawie utworzenia Polskiej Unii 
Mobilności Aktywnej – druk nr 34. 
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 34. Opinia Nr 
3-1/5/1/2015 
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PUNKT – 2 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 - 
druk nr 39. Oryginał projektu uchwały – druk nr 39 stanowi załącznik do protokołu 
z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 stycznia 2015 r. Sprawa: BRMG - 
S.0006.39.2015 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Zreferowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druk nr 39 zgodnie z 
uzasadnieniem do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Podziękował za przedstawienie informacji i ponieważ nie było głosów w dyskusji 
przeszedł do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 – druk nr 39. 
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały, bez poprawek - zawarty w druku nr 39. Opinia Nr 
3-1/5/2/2015 
 

 
PUNKT – 3. 

Regulacje prawne w zakresie pomników przyrody w mieście Gdańsku. 
Przedstawia: Wydział Środowiska  
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Otrzymali Państwo pismo Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Gdańsku, 
adresowane do Prezydenta Miasta Gdańska i do Rady Miasta Gdańska. Pismo 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Prosiłabym o zreferowanie tej sprawy. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Szanowni Państwo. Zmieniło się prawo, i teraz w kompetencjach rady gminy jest 
powoływanie lub zniesienie pomników przyrody. Państwo również powołują lub 
znoszą zespoły przyrodniczo-krajobrazowe, czy użytki ekologiczne. W mieście 
Gdańsk mamy 168 pomników przyrody. Wszystkie są zinwentaryzowane, 
zidentyfikowane i do rady miasta również należy kwestia pielęgnacji każdego 
pomnika przyrody. Myśmy za tamtej kadencji, żeby Państwo bezpośrednio nie 
uchwalali pielęgnacji każdorazowo, że takie pełnomocnictwo ma Prezydent, żeby 
na bieżąco pielęgnować i przygotowaliśmy środki finansowe przyjęte uchwałą, że 
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wszystkie pomniki przyrody są pielęgnowane na bieżąco ze środków Prezydenta 
Miasta Gdańska i nawet te, które się znajdują na terenie prywatnym. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Jakie to były środki mniej więcej panie dyrektorze? 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
To są zabiegi pielęgnacyjne, które myśmy wykonali dla wszystkich pomników, co 
roku się nie wykonuje takich zabiegów, bo to są wyjątkowe sytuacje, jak pomnik by 
się nagle uszkodził w wyniku jakiejś wichury, czy cokolwiek, to wtedy dodatkowe 
zabiegi się wykonuje, sporadycznie. Natomiast żeśmy zrobili parę lat temu zabiegi 
dla wszystkich pomników. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
I niezależnie od tego Państwa informujemy, że wpłynął protest od mieszkańców i 
wnioskiem właściciela gruntu, żeby znieść jeden z pomników przyrody, jaki jest na 
ul. Czerwony Dwór 10 w Gdańsku. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Czyli to jest wniosek, ta kancelaria prawna występuje w imieniu właściciela. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Tak. W imieniu właściciela. I po przeanalizowaniu, nie przygotowaliśmy w kierunku, 
chyba, że Państwo sami chcą rozpatrzeć, my uważamy, że ten pomnik powinien 
zostać, bo on jest i dalej funkcjonuje w przepisach prawnych. Tutaj przychylamy 
się do stanowiska mieszkańców protestujących, że jest pomnik przyrody i żeby go 
nie znosić. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Właściciel chce żeby go usunąć, a mieszkańcy z kolei protestują, żeby go nie 
znosić. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Oczywiście, jeśli Państwo radni sobie zażyczą, to możemy przygotować wniosek o 
zniesienie nawet tego pomnika. Natomiast my uważamy, żeby on pozostał. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Z tym, że ja w tej sprawię widzę dwa problemy. Tutaj mamy ten jednostkowy 
przypadek tego konkretnego pomnika przyrody natomiast, co z pozostałymi. Czy 
musi być w tej sprawie uchwała Rady Miasta Gdańska w sprawie tych wszystkich 
pozostałych pomników przyrody? 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Jest taka sytuacja, że teraz obowiązują te Zarządzenia Wojewody, który te 
pomniki ustanowił. I one dopóki Rada Miasta Gdańska nie wprowadzi swojej 
uchwały znoszącej tamte Wojewody Zarządzenia, a może to zrobić na bazie ustawy 
kompetencyjnej administracji, art. 35 ustawy z 2009 roku. Jeżeli zrobi Rada Miasta 
Gdańska te zmiany, to wtedy automatycznie te wszystkie Zarządzenia Wojewody 
zostaną z mocy prawa anulowane, jeżeli dotyczyć będą wszystkich tych pomników. 
Więc możemy to zrobić, jako miasto, poprzez Radę Miasta Gdańska te zmiany 
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wprowadzić. I wtedy dostosować to, co jest, te zapisy dostosować do nowych 
przepisów prawnych, ale dla wszystkich pomników, bez wybierania, czyli po prostu 
jak gdyby zmienić. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Rozumiem, ale nie musimy tego robić. 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Nie musimy tego robić. Wszystko obowiązuje i funkcjonuje prawidłowo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
A tutaj, jeżeli uznamy, że ten pomnik przyrody powinien zostać, to, na jakiej 
podstawie? 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Jest uznany za pomnik Zarządzeniem Wojewody. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Czyli nie podejmujemy uchwały Rady. 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Nie podejmujemy uchwały i ona nadal jest pomnikiem przyrody. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Z tym ograniczeniem 15 metrów. 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Jest tylko taka sytuacja, że jest to strefa, która jest określona w tych 
Zarządzeniach Wojewody. W niektórych przypadkach jest określona na 15 metrów 
promień dookoła pnia, i ta strefa czasami powoduje perturbacje, jak w tym 
przypadku. Natomiast nie można zakładać, że wszędzie tą strefę można by było 
zmniejszyć, czy wycofać, czy zlikwidować, bo to by stwarzało pewne niekorzystne 
sytuacje często dla pomników. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Byłbym ostrożny w tych sprawach, jeśli chodzi o znoszenie pomników przyrody, 
ponieważ wiadomo, że właściciele bardzo często będą zainteresowani tym wbrew 
oczywistym zresztą sytuacjom. Czy są głosy w tej sprawie? 
 
Radna Magdalena Olek, członek Komisji 
Co jest główną przyczyną tego, że oni chcą zlikwidować ten pomnik przyrody? 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Właściciel działki, obecny zwrócił się z wnioskiem o zabudowę tej działki, przy 
czym bliżej niż te 15 metrów. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Do nas trafiają wnioski o uzgodnienie projektu budowalnego. I my żeśmy odmówili 
uzgodnienia tego projektu z uwagi, że wchodzi 15 metrów w promień tego drzewa. 
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Radna Magdalena Olek, członek Komisji 
Budynek mieszkalny, czy … 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Budynek mieszkalny jednorodzinny. I architektura sprawdzała, że zgodnie z 
prawem można zmieścić ten budynek, natomiast, no w mniej ciekawej części 
działki. 
 
Radna Magdalena Olek, członek Komisji 
Czyli jest to możliwe, tylko nie na takich warunkach, jakie właściciel dokładnie 
chciał postawić budynek. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Jeśli jeszcze chodzi o pomniki przyrody, to mamy ciekawe propozycje nowych 
pomników przyrody, które mieszkańcy nam zgłaszają. Część uważamy, że warto by 
było powołać. Jeśli Państwo na następnej Komisji, czy kiedyś chcielibyśmy Państwu 
przedstawić te propozycje, żebyśmy wspólnie rozważyli, czy warto, czy nie. Część 
jest zgodnych z planem, ale to jest do decyzji rady. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Oczywiście, będziemy mieli takie posiedzenie. 
Czy są jeszcze jakieś pytania ze strony członków Komisji? 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Chciałam zadać tylko pytanie. Rozumiem, że w tej chwili w mieście, jako miejskie 
rozwiązania prawne, to nie mamy, obowiązują te, nadane przez Wojewodę? 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Tak. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Nie musimy nic robić. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Wobec tego, Państwa rekomendacja jest, żeby zostawić to tak jak jest, czy raczej 
tutaj Państwo sugerujecie, że przydałaby się jakaś uchwała Rady Miasta Gdańska? 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Uważamy tak, że zostawić tak jak jest, a jeśli już istnieje potrzeba, to zrobić to 
dla wszystkich… 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
W sensie dla wszystkich? 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Dla wszystkich pomników przyrody, żeby nie budzić konfliktów społecznych, 
dlaczego dla tego robimy, a dla drugiego pomnika nie robimy, co by wymagało z 
naszej strony zlecenia dokładnej analizy, bo każdy pomnik może musiałby być 
osobną uchwałą, ale inne przepisy do innego pomnika przyrody by poleciały. 
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Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Uważam, że powinno się w takiej sytuacji, jak byśmy chcieli wejść w ten temat 
zmiany, to należałoby na pewno zastosować taki manewr, żeby posłużyć się opinią 
specjalistów dendrologów, którzy by potwierdzili, że warto zmienić i w jakim 
zakresie te rzeczy, bo wtedy byłaby jasna sytuacja dla wszystkich. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
To jest oczywiste, jeśli chodzi o kwestie merytoryczne. Natomiast, jeśli chodzi o 
kwestie formalne, na przyszłość, nie na teraz, tylko na przyszłość, ponieważ ten 
temat jakby może do nas wracać proponowałbym zwrócenie się do pana mecenasa 
z zapytaniem, w jaki sposób byśmy to mieli ewentualnie w przyszłości zmieniać. 
Czy to musiałoby być 168 uchwał, czy można jedną uchwałę i wymienić te 
wszystkie pomniki. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
A ile mamy pomników przyrody? 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
W Gdańsku mamy 168 pomników przyrody plus do tego są jeszcze użytki 
ekologiczne. 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
A ile jest wniosków czekających o ustanowienie nowych pomników przyrody? 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Jest 8 sztuk. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Dzisiaj wpłynął wniosek o utworzenie użytku ekologicznego ujścia Potoku 
Jelitkowskiego, żeby to uchwalić, żeby go nikt nie meandrował przy Dworze 
Jelitkowskim, żeby płynął jak płynie. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
No dobrze, a jak to się ma do polityki przeciwpowodziowej panie dyrektorze? 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
To by można było zachować. Oczywiście byśmy musieli przygotować opinię, czy 
jest zasadne, czy nie jest zasadne stanowisko stron, organizacji i wtedy Państwo by 
głosowali za taką uchwałą. 
 
Chciałbym jeszcze powiedzieć, że niektóre pomniki przyrody są bardzo ciekawe, 
natomiast niektóre pomniki przyrody uważamy, że są mniej ciekawe, bo w historii 
było tak, że każdy mieszkaniec, gdy zauważył ciekawe drzewo, szedł do urzędu 
Wojewódzkiego i składał wniosek i pani je uchwalała Zarządzeniem Wojewody, że 
to jest pomnik przyrody. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
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To bardzo proste było. 
 
 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Minister, mimo, że zostało to w ustawie zaznaczone nie wprowadził do tej pory 
kryteriów uznawania za pomniki przyrody i nie określił, jakie należy stosować 
kryteria do uznania za pomnik przyrody. W związku z tym to jest dosłownie 
dowolna sytuacja i każda gmina stosuje swoje i przez to jest taka sytuacja, że 
nieraz pomnikami przyrody są drzewa w lesie, gdzie leśnicy mają odpowiednią 
politykę leśną, mają w środku lasu jakiś pomnik przyrody, a 10 metrów dalej jest 
dużo większe drzewo i nie jest pomnikiem, i to jest absurdalna sytuacja. 
 
Pan Maciej Lorek, Dyrektor Wydziału Środowiska 
Mamy zestawienia pomników przyrody, których jest 168, wykaz drzew 
proponowanych do objęcia ochroną pomnikową oraz wnioski o ustanowienie 
użytków ekologicznych. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Panie dyrektorze, bardzo proszę o przesłanie tych materiałów drogą elektroniczną. 
 
Pan Tadeusz Gzowski, przedstawiciel Wydziału Środowiska 
Prześlę Państwu te zestawienia, bo wchodząc na naszą stronę możemy szybko 
znaleźć, gdzie ten pomnik się znajduje i jak wygląda. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Dlatego prosimy o przesłanie tych materiałów w wersji elektronicznej. 
 

Ustalenia: Wniosek Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Chciałbym jednak zaproponować wniosek o to, żebyśmy, jako Komisja zwrócili się 
do pana mecenasa Bodakowskiego z prośbą o opinie, w jaki sposób procedować w 
sprawie tych uchwał, czy można by to jednorazowo, czy trzeba 168 uchwał podjąć. 
Kto z Pań i panów jest za podjęciem takiego wniosku?  
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 4 głosami za- jednogłośnie. Wniosek Nr 3-1/1/1/2015  
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Wniosek ten jeszcze zostanie dokładnie sprecyzowany. 
Rozumiem, że ten punkt obrad możemy potraktować, jako przedstawienie 
informacji.  
 
Dziękujemy Państwu z Wydziału Środowiska. Jeśli Państwo będziecie mili do 
Komisji jakieś tematy, to proszę podać. 
 
Przechodzimy do następnego punktu obrad, czyli ustalenia planu pracy Komisji na 
2015 rok. 
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PUNKT - 4 
Przyjęcie planu pracy Komisji na 2015 rok. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Wymogi formalne nakładają na nas obowiązek przygotowania planu pracy. Plan 
pracy Komisji musimy przedstawić Przewodniczącemu Oleszkowi, natomiast nie 
ma, co ukrywać, że pewne rzeczy dzieją się spontanicznie i czasem akurat jakiś 
temat się pojawi, więc wtedy go omawiamy. 
 
Komisje będę się odbywały zazwyczaj w III poniedziałek miesiąca. Harmonogram 
posiedzeń Państwo radni otrzymali. 
 
Na początku chciałbym podziękować paniom radnym i panu radnemu za pracę, 
szczególnie pan radny Łukasz Hamadyk wybrał benedyktyńską pracę, zgłaszając 
kilkanaście tematów, których tak naprawdę starczyłoby na całą kadencję.  
 
Proponowane tematy dla Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta 
Gdańska, zgłoszone przez radną Aleksandrę Dulkiewicz 

1. Rola, zdania i plan działania menadżerów Śródmieścia 
2. Spalarnia w Szadółkach - wizyta i stan prac. 
3. Meble miejskie - co się dzieje po konkursie. 
 
Proponowane tematy dla Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta 
Gdańska, zgłoszone przez radną Magdalenę Olek 

1. Zagospodarowanie terenu tzw. oruńskiego przytorza. 
2. Bezkolizyjny przejazd przez tory linii kolejowej E-65 na Oruni - przyjrzenie się 

wszystkim możliwościom rozwiązania problemu. 
3. Estetyzacja gdańskich przejść podziemnych. 
4. Działania na rzecz rewaloryzacji historycznych, zaniedbanych budynków - Dom Zdrojowy 

(Brzeźno), Dworek Fischera (Nowy Port), Ratusz (Orunia) 
5. Zagospodarowanie przestrzeni wokół nowych TBS "Motława" przy Trakcie św. Wojciecha 
6. Dbałość o zabezpieczenie Pasa Nadmorskiego przed działaniami mającymi negatywny 

wpływ na kuracyjny charakter tego terenu. 
7. Zintensyfikowanie częstotliwości kursów komunikacji miejskiej w nocy.  

 
Proponowane tematy dla Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta 
Gdańska, zgłoszone przez radnego Łukasza Hamadyka 

1. Port Service - oddziaływanie środowiskowe zakładu i kwestia kontrowersyjnej 
modernizacji. Działania zmierzające do zwiększenia kontroli nad zakładem ze strony 
gminy. 
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2. Dalsza rewitalizacja Dolnego Miasta, dzięki przebudowie torowiska tramwajowego na 
wysokości skrzyżowania z ulicą Podwale Przedmiejskie. Przecięcie ulicy Łąkowej 
torowiskiem, spowodowało, że tamta część miasta zamarła. Jeśli zaniechamy 
przywrócenie ciągu ulicy Łąkowej, rewitalizacja na niewiele się zda. 

 
3. Opracowanie działań w sprawie Domu Zdrojowego w Brzeźnie (ul. Zdrojowa), pięknego 

zabytku, który powoli popada w ruinę. W budynku mieszkają jeszcze 2-3 rodziny, trzeba 
jak najszybciej doprowadzić do wszczęcia planu działania rewitalizacji tego unikalnego 
obiektu oraz otaczającego go terenu. Obok ma powstać nowa Hala Brzegowa, Dom 
Zdrojowy zawsze był jej integralną częścią. 

 
4. Jako Komisja Zrównoważonego Rozwoju, powinniśmy odbyć sesję wyjazdową właśnie w 

miejscu budowy Hali Brzegowej oraz na własne oczy przekonać się jak wygląda Dom 
Zdrojowy, ponadto powinniśmy zaprosić inwestora, który odpowiada za odbudowę Hali 
Brzegowej i jak najczęściej być kontakcie, ponieważ budowa u mieszkańców rodzi 
nadzieję a zarazem obawy, ponieważ wszyscy znamy niekończącą się historię tej 
inwestycji. 

 
5. Wszczęcie działań dążących do przejęcia przez miasto, zabytkowego budynku wieży 

ciśnień w Letnicy. Obiekt jest wyjątkowy, od lat stoi pusty. Sąsiedztwo stadionu oraz 
Amber Expo, na pewno pomogłoby w wykorzystaniu obiektu i zainteresowałoby 
potencjalnych inwestorów. 

 
6. Analogicznie powinniśmy dążyć do przejęcia i zagospodarowania wyjątkowego budynku, 

jakim jest Dawny Ratusz na ulicy Gościnnej. 
 
7. Dążenie do działań mających w większym stopniu zrekultywować teren Pustego Stawu w 

dzielnicy Stogi. Środki z Budżetu Obywatelskiego, są zbyt małe, aby w pełni 
zabezpieczyć tą inwestycje. Pusty Staw pełnił w przeszłości bardzo ważną funkcję 
rekreacyjną, dużo wcześniej nim taką funkcję zaczęło pełnić kąpielisko na plaży. 
Znaczne ożywienie tego terenu, znajdującego się niemal w środku dzielnicy w sposób 
zdecydowany podniesie walory samej dzielnicy Stogi i ściągnie więcej zainteresowanych 
także do sąsiednich dzielnic. 

 
8. Działania na rzecz ratowania Śluzy Kamiennej i doprowadzenie do połączenie działań 

związanych z ratowaniem obiektu z prowadzonymi w okolicy pracami inwestycyjnymi. 
 
9. Ujednolicenie przepisów dotyczących estetyzacji miasta i konsekwentne działania w 

stosunku do najemców i właścicieli, którzy szpecą przestrzeń publiczną reklamami, 
banerami i innymi instalacjami. Z drugiej strony umożliwienie w wyjątkowych 
przypadkach umieszczania reklam, jeśli środki pójdą w całości na ratowanie danego 
obiektu. 

 
10. Wprowadzenie w sezonie tramwajów nocnych. 
 
11. Wypracowanie terminu rozpoczęcia rewitalizacji Biskupiej Górki, Oruni oraz 

fragmentu dzielnicy Brzeźno. 
 
12. Przywrócenie możliwie jak największej ilości ulic w Śródmieściu, (ale także w 

innych częściach miasta) brukowanej nawierzchni znajdującej się pod ciągle naprawianą 
warstwą asfaltu. 

 
13. Opracowanie planu działań względem rekultywacji dawnego terenu jeziora Zaspa a 

dzisiaj wygaszanego wysypiska odpadów z Elektrociepłowni. 
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14. Dążenie do zabezpieczenia Pasa Nadmorskiego przed inwestycjami developerów, 

teren ten powinien być chroniony ekologicznie, aby nie powstawały tam osiedla i 
wysokie obiekty a służył wyłącznie mieszkańcom. 

 
15. Wypracowanie modelu współpracy na linii gmina-zarządcy wspólnot w płaszczyźnie 

odnawianie elewacji zabytkowych budynków, podobny model funkcjonuję w Sopocie. 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji  
Oczywiście te tematy możemy poprzesuwać w czasie. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Odnośnie planu pracy mam następująca propozycję. Każdy z Państwa otrzymał 
kalendarz posiedzeń. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Przepraszam, że wejdę w słowo. Jest taki zapisek, że Komisja zastrzega, że nie 
będzie przyjmowała do porządku obrad, ani opiniowała projektów uchwał i innych 
spraw, które zostaną skierowane do Komisji później niż na 7 dni przed 
posiedzeniem. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
To jest na zasadzie postanowień noworocznych, z czego 8 % się spełnia, badania 
wykazały. Proponuję następujący sposób procedowania w sprawie planu pracy 
Komisji, tzn. macie Państwo terminarz, oprócz grudnia spotykamy się w każdy III 
poniedziałek miesiąca. Być może czasem trzeba będzie spotkać się przed sesją 
Rady Miasta Gdańska. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Kiedy nie utrzymamy tego wniosku. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Taki, kiedy nie utrzymamy tego wniosku. Czasem też trzeba sobie zastrzec, że 
może być jakaś nagła sprawa, która zajmie dużo czasu i wtedy można by się w 
innym terminie spotkać, ale generalnie chciałbym się trzymać harmonogramu. Tak 
jak mówiłem dużo wpłynęło propozycji i proponuje zrobić tak, że sformujemy ten 
kalendarz bardzo ogólnie, czyli proponuję zrobić tak, że na każdym posiedzeniu 
rozpatrujemy i opiniujemy projekty uchwał Rady Miasta, sprawy bieżące, wolne 
wnioski i korespondencja. We wrześniu będą wnioski Komisji do budżetu. Natomiast 
poniżej terminarza wyszczególnimy tematy merytoryczne, którymi będzie się 
zajmowała Komisja w 2015 roku. Tak robiliśmy, gdy działała Komisja Rewitalizacji 
w poprzedniej kadencji, czyli tam była lista 10-12 tematów, które sobie 
wybraliśmy. W miesiącu lipcu Komisja odbędzie się tylko wtedy, gdy zaistnieje taka 
konieczność, w miesiącu sierpniu może być trochę później Komisja ze względu na 
wakacje, czyli tuż przed sesją. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Jeżeli będzie taka konieczność, to możemy temat przesunąć na inny termin. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
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Jasne. Bądźmy też elastyczni, są różne przypadki, więc tak będziemy robili. 
Proponuję tematy merytoryczne: 
 
Przeglądałem tematy zgłoszone przez Państwa i w niektórych przypadkach tematy 
się pokrywają lub jest po kilka tematów dotyczących np. Oruni. To nie jest realne, 
żebyśmy trzy, czy cztery razy w roku spotykali się na temat Oruni, więc będę 
proponował jednowyjazdowe blokowe posiedzenie. Kwestia spalarni Port Serwis nie 
należy formalnie do miasta, ale uważam, że moglibyśmy podjąć próbę zaproszenia 
odpowiednich służb, żeby nam wyjaśniły, tj. Wojewódzki Inspektor Ochrony 
Środowiska. 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
Chodzi mi o modernizację tego zakładu, gdzie zwrócili się do Wydziału Środowiska. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Zwrócili się do wydziału o opinię. 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
Wiem, że WIOŚ się tym zajmuje, ale powinniśmy tematem się zająć, chociażby, 
dlatego, że ludzie, których to dotyka przychodzą z problemami do nas, więc 
musimy na ten temat cokolwiek wiedzieć, a gdy zaprosimy te strony, to nasza 
wiedza będzie większa, i będzie nam łatwiej w kontaktach z mieszkańcami. Ludzie 
nie musza wiedzieć, kto się tym zajmuje, tylko przychodzą do radnych dzielnic, czy 
do radnych miasta, więc mi się wydaję, że musimy mieć o tym wiedzę. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Tylko mi się wydaję, że my wtedy wyrabiamy w ludziach takie przekonanie, że 
jednak ta odpowiedzialność jest po stronie gminy, bo skoro my będziemy udzielać 
informacji, bo skoro radny coś wie, to musi za to odpowiadać gmina. Może 
należałoby informować ludzi, że proszę iść do służ takich i takich, może w tym 
sensie należałoby przekazywać informacje, nie mówię, że nie chciałabym poznać 
tematu Port Serwisu, ale wydaje mi się, że mamy też dużo tematów ważnych, na 
których musimy się skupić, a na które nam czasu po prostu nie wystarczy. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Można to potraktować informacyjnie. Spróbuję zwrócić się do odpowiednich służb, 
żeby ktoś po prostu przyszedł i w którymś punkcie któregoś posiedzenia udzielił 
informacji. 
 
Radna Magdalena Olek, członek Komisji 
Bardziej przygotowanie merytoryczne. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Bardziej przygotowanie merytoryczne, z zastrzeżeniem, żeby rzeczywiście tutaj nie 
tworzyć precedensu, że miasto odpowiada za coś, za co tak naprawdę nie 
odpowiada, bo to stworzy fałszywe przekonanie.  
 
Kolejny temat. Tramwaje nocne w sezonie. Temat ten zaproponowałbym na wiosnę 
i poszerzyłbym z punktem, już rozmawialiśmy z panem dyrektorem Zomkowskim 
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przy okazji omawiania budżetu na 2015 rok na poprzednim posiedzeniu Komisji, 
połączyć tą kwestię. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
W ogóle z nową siatką komunikacji. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Tak. Z nową siatką komunikacji po otwarciu nowej linii tramwajowej.  
Kolejna sprawa, która mnie też zainteresowała, bo doskonale kojarzę to miejsce, 
czyli Śluza Kamienna. Proszę powiedzieć, jak pan sobie wyobraża ten temat? 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji  
Nie wiem, czy to jest możliwe, dlatego chciałem od razu to poruszyć, ponieważ 
chciałbym się zapytać, czy byłaby taka możliwość, aby prace, które odbywają się 
na Dolnym Mieście w jakiś sposób można byłoby połączyć, chociażby z tą inwestycją 
uratowania tej śluzy. Czy można by rozszerzyć te prace na Dolnym Mieście, te 
prace rewitalizacyjne. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Raczej nie, bo Kamienna Śluza nie jest własnością miasta, chyba jest własnością 
Wojewódzkiego Zarządu Gospodarki Wodnej. Tam zresztą jest zrobiona ekspertyza 
ile by kosztowało zrewitalizowanie tej śluzy i wiem, że oni będą się starali o środki 
finansowe w nowej perspektywie unijnej. Można ten temat zbadać i zaprosić 
Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Akurat tutaj się zgadzam, że byłaby wielka szkoda zabytku, raczej w ramach 
rewitalizacji Dolnego Miasta tego się nie da zrobić, bo jest za późno. Natomiast 
warto rzeczywiście kogoś z tych służb zaprosić, zwrócimy się z pismem, czy ktoś 
mógłby przyjść. Termin dowolny, jako jeden z punktów posiedzenia komisji. 
 
Orunia. Zagospodarowanie terenów Oruni, bezkolizyjny przejazd kolejowy. 
Posiedzenie wyjazdowe w maju na przykład. 
 
Estetyzacja przejść podziemnych w Gdańsku. Jest to nieśmiertelny temat. Jak pani 
radna sobie ten temat wyobraża? 
 
Radna Magdalena Olek, członek Komisji 
Myślę, że już chyba korzystaliśmy z tego, nie chcę uprzedmiotowiać ludzi, ale 
powiedzmy narzędzia, jakim są studenci ASP. Myślę, że można byłoby nawiązać z 
nimi współpracę, może przez Urząd Miasta w referatu rewitalizacji i estetyzacji. 
Nie mam jeszcze konkretnego pomysłu, ale wydaje mi się, że jakiś element 
konkursu, w jakiejś tego typu formie można by to rozwiązać.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Ciekawy temat, zaprosimy kierownika Szymańskiego z Referatu Estetyzacji i ASP. 
 
Tematy zaproponowane przez radną Aleksandrę Dulkiewicz. Rola, zadania i plan 
działania Menadżerów Śródmieścia. Zostali powołani dwaj menadżerowie i jak 
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najbardziej uważam to za zasadne i myślę, że ten temat moglibyśmy zrobić dosyć 
szybko. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Mają umowy półroczne, więc nie możemy zwlekać z tym tematem. 
 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Proponuję ten temat w miesiącu lutym. 
 
Następny temat. Spalarnia w Szadółkach, wizyta i plan pracy. Rozumiem, że to jest 
też takie wyprzedzenie tego. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Tak. To może być odległy termin, ale wokół tego tematu narasta dużo legend itd., 
więc od czasu do czasu trzeba ten temat omówić na posiedzeniu. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Też jestem tego zdania, ze, jeżeli jakaś bomba tyka, to można ją rozbroić. Temat 
ten jak najbardziej.  
 
Następny temat zgłoszony przez radną Dulkiewicz, to meble miejskie po konkursie. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Tak. Tam jakieś środki były w budżecie miasta wpisane, ale chciałabym się 
dowiedzieć, jaki to jest mechanizm, czy konkurs, to jest jedno, a teraz ten katalog 
mebli, to jest przekazanie do ZDiZ i oni na podstawie tego katalogu meble będą 
zamawiali. Jak to się ma do przetargów, które muszą ogłaszać, tj. kosze, ławki 
itd., żeby ten mechanizm poznać, bo szkoda by było, żeby konkurs, czy wyniki 
konkursu po prostu na półce leżały, czy te przykładowe meble były prezentowane, 
nie wiem stały w gabinecie Prezydenta, czy w różnych miejscach. Tu należałoby 
zaprosić Referat Estetyzacji z ZDiZ, bo to są jednostki, które musza na tym polu 
współdziałać, tym bardziej, że teraz też ostatnio, w okresie świątecznym 
widzieliśmy, co się wydarzyło w Dolnym Wrzeszczu, przy ul. Wajdeloty, że na tym 
rondzie jakieś takie rzymski kamienne ławy powstały. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Temat ten również przyjmiemy w miesiącu lutym. 
 
Moje propozycje. Temat, który był w zeszłej kadencji. Kwestia odciążenia Bramy 
Nizinnej, ponieważ czas leci, tam, jak pamiętam udało się jakiś monitoring 
przeforsować. Dwa lata temu zrobiliśmy spotkanie z panem dyrektorem 
Koperkiewiczem. Temat ten jakoś zamilkł, więc warto by było do tego powrócić. 
 
Radna Magdalena Olek, członek Komisji 
Warto też jeszcze wspomnieć, że właśnie droga przez Bramę Nizinną jest 
proponowaną najczęściej alternatywą dla przejazdu kolejowego na Oruni, więc 
wszystko się ze sobą wiąże. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
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To tym bardziej holistycznie podejdziemy do tego tematu.  
 
Pan dyrektor Sulikowski nam przedstawił jak się mają sprawy rewitalizacji 
dotyczące Biskupiej Górki i przedstawił nam, jakie trzeba spełnić warunki, żeby ten 
proces rozpocząć. Przymierzaliśmy się też do tego tematu w poprzedniej kadencji. 
Temat rewitalizacji Biskupiej Górki chciałbym, żeby zrobić na wiosnę. Temat: 
Przygotowanie do podjęcia tematu rewitalizacji Biskupiej Górki i też zrobić wizytę 
na miejscu, tym bardziej, że mamy bardzo blisko. Musimy się dowiedzieć o tej 
dokumentacji dotyczącej zabezpieczenia skarpy itd.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Z tego, co wiem to w zeszłym tygodniu Prezydent Grzelak taką wizytę odbył, bo 
wiemy, że ZDiZ w budżecie na ten rok ma środki na taką ekspertyzę.   
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Chciałbym, żebyśmy wrócili do tematu, zresztą w ostatnich tygodniach odbyła się 
bardzo konstruktywna debata w tej sprawie, i też mieliśmy do czynienia z 
deklaracjami Prezydenta Grzelaka, czyli wrócić do tematu Podwala 
Przedmiejskiego. Zaczęliśmy się tym tematem zajmować w poprzedniej kadencji. 
Odbyliśmy wizytę, spacer śladem tuneli na Podwalu Przedmiejskim. Tam też, jako 
Komisja złożyliśmy różne zapytania. Jak pamiętam miały jakieś badania być 
przeprowadzone, więc do tematu Podwala też bym wrócił. 
 
Ostatnia kwestia, związana z ochroną środowiska. To się też zazębia, w zeszłym 
roku był temat ścieżki rowerowej z Oliwy do Osowej, czy też wraca temat śmieci. 
Współpraca miasta z Lasami Państwowymi i informacja o działalności Lasów 
Państwowych na terenie Gdańska. Tutaj się podejmuję przeprowadzenia rozmów z 
odpowiednimi osobami w Lasach Państwowych i zaprosimy przedstawiciela LP na 
posiedzenie Komisji. 
 
Mamy dwanaście różnych propozycji tematów: 
 

1. Spalarnia Port Serwis - oddziaływanie na ludzi i środowisko. Zaproszeni: 
Przedstawiciele WIOŚ w Gdańsku. 

2. Zagospodarowanie terenów Oruni, w tym bezpieczne przejście dla pieszych i 
przejazd przez tory kolejowe przy zbiegu ulic Gościnnej i Smętnej. 

3. Meble Miejskie, wyniki po konkursie (luty). 
4. Rola, zdania i plan działania menadżerów Śródmieścia (luty). 
5. Kursowanie tramwajów linii nocnych i nowa siatka komunikacji tramwajowej i 

autobusowej w związku z oddaniem nowej linii na Piecki Migowo. 
6. Kamienna Śluza. Działania na rzecz ratowania zabytku. 
7. Estetyzacja przejść podziemnych w mieście Gdańsku ( zaproszeni ASP, 

Referat Estetyzacji) 
8. Spalarnia w Gdańsku Szadółkach. Plany realizacji inwestycji wraz z 

oddziaływaniem na ludzi i środowisko (jesień). 
9. Brama Nizinna, ochrona zabytku i rozwiązania komunikacyjne w celu 

zmniejszenia dalszej degradacji bramy. 
10. Rewitalizacja Biskupiej Górki w nowej perspektywie unijnej 
11. Ograniczenie ruchu na Podwalu Przedmiejskim, powrót do dyskusji 

zainicjowanej w 2012 roku. 
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12. Ochrona terenów leśnych położonych w granicach miasta Gdańska. 
 
Mamy 12 tematów na obecny rok. Pozostałe tematy będą w rezerwie. 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
Opracowanie planu działań względem rekultywacji dawnego terenu jeziora Zaspa a 
dzisiaj wygaszanego wysypiska odpadów z Elektrociepłowni. W tym roku ten temat 
możemy opuścić, ale w przyszłym roku chciałbym, żeby temat był na posiedzeniu. 
Nie wiem, czy już jest jakaś wizja zagospodarowania tego terenu, czy będzie. 
Składowisko Elektrociepłowni jest już wygaszane, więc moglibyśmy pomyśleć o 
strategii tego miejsca. 
Jeśli chodzi o Dom Zdrojowy, to też chciałbym, żeby temat został ruszony, gdy się 
znajdzie czas. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Temat ten sobie wpisałem. 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
Dochodzą do mnie niepokojące głosy, może są to tylko złe języki ludzkie, nic się 
nie dzieje, ale firma, która podejmuje się prac przy tej hali brzegowej też nie jest 
do końca taka dobra, żeby to zrobić i wydaje mi się, żeby znowu nie był niewypał z 
inwestorem, chciałbym się mylić, więc warto, chociaż koło tego Domu Zdrojowego 
chodzić, bo były takie głosy, że jak inwestor zrobi halę brzegową, to Dom Zdrojowy 
będzie chciał tez przejąć, bo można tam coś ciekawego zrobić, ale możemy się na 
tym przejechać, bo tam zostały w tym budynku chyba dwie rodziny. Rok temu był 
pożar, który udało się w porę opanować, więc trzeba mieć rękę na pulsie, żeby 
tego przypilnować. 
 
Przyjęcie planu pracy Komisji na 2015 rok 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Tak, jak mówiłem bądźmy elastyczni i w miarę wolnego czasu, czy też gdyby się 
coś w tej sprawie nowego działo, to wtedy można temat wziąć, tak się umawiamy. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za- jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji na 2015 rok. Plan 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do następnego punktu obrad Komisji. 
 

 
PUNKT - 5 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Korespondencja, która przychodzi do wiadomości Komisji jest droga elektroniczną 
przesyłana do członków Komisji. Natomiast korespondencja, która wymaga 
rozpatrzenia będzie przyjmowana, jako punkt obrad Komisji. 
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Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
Kiedy otrzymamy zmodyfikowany plan pracy Komisji na 2015 rok? 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
W tym tygodniu plan zostanie ostatecznie sformułowany i podpisany. Podpisany 
plan pracy zostanie przesłany drogą elektroniczną do członków Komisji. 
Czy są jeszcze jakieś sprawy, wolne wnioski ze strony członków Komisji? 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Z racji zawodowych bardziej interesuje mnie nasza działalność z zakresu ochrony 
środowiska. Uważam, że mimo wszystko dobrze jest, że radny Łukasz Hamadyk 
zaproponował ten Port Serwis, bo oczywiście to nie leży w naszych kompetencjach, 
to służby Marszałkowskie i Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska, ale ja 
sobie wyobrażam, że oni będą nam dawać informacje, tym bardziej, że jak 
słyszałem, jakie środki są przeznaczone na zmniejszenie jednak zagrożenia tej 
ochrony i dobrze byłoby, żeby, co pewien czas, a przynajmniej, jeżeli nie raz 
poświęcić, a co pewien czas, żeby ktoś nam coś takiego, w postaci takiego 
sprawozdania powiedział, bo ja jestem w stanie odnieść merytorycznie do takiego 
sprawozdania po prostu odnieść. I w związku z tym te uwagi, nawet mnie 
zainteresował ten punkt 6 pani Magdaleny Olek pt. „Dbałość o zabezpieczenie Pasa 
Nadmorskiego przed działaniami mającymi negatywny wpływ na kuracyjny 
charakter tego terenu. Pani o ochronie środowiska też tam myślała, czy tylko o 
tych wysokościowcach? 
 
Radna Magdalena Olek, członek Komisji 
To jest wieloaspektowe. Szczerze mówiąc, głownie chodziło mi o to, co jest ważne 
dla mieszkańców, czyli wysokościowce. Oczywiście to też ma wpływ na ochronę 
środowiska jak by nie patrzeć. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
No właśnie to mnie zainteresowało. I drugi punkt, tu bardzo aktywny pan radny 
Łukasz Hamadyk, to właśnie działania tego terenu jeziora Zaspa. Osobiście, jeśli 
ktoś przyjdzie z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony środowiska, czy służb 
marszałkowskich, to się podejmuję podjąć merytoryczną dyskusję, czy 
wprowadzają nowe technologie, czy już ta, powiedzmy sobie bardzo dyskusyjna 
sprawa spalarni w Szadółkach, w dyskusji od strony merytorycznej. Może najmniej 
znam się na estetyzacji, może nie wyczuwam tak jak inni… 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Bardzo ciekawy temat. Kierownik Szymański nowym członkom Komisji te 
zagadnienia przedstawi w sposób na pewno ciekawy. 
 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej spraw ze strony członków Komisji. Dziękuję bardzo 
za czynny udział w posiedzeniu Komisji. Porządek obrad został wyczerpany, 
zamykam posiedzenie Komisji. Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 
17:10.  
 

Przewodniczący 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG 
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Adam Nieroda 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 


